
     Protokoł Nr 9  
 
z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska z dnia 18 grudnia 2007 r.  
 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli radni – członkowie Komisji obecni zgodnie z załączoną 
listą obecności – zał. nr 1 do protokołu.  
Wójt Gminy Pabianice H. Gajda , inspektor A. Dudziak.  
 
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju 
P. Kociołek, który otworzył   posiedzenie i przedłoŜył następujący porządek obrad: 
 

1. Promocja gminy oraz pozyskiwanie środków unijnych – ocena dotychczasowych 
dokonań w tym zakresie. 

2. Analiza projektu budŜetu na rok 2008 w szczególności działów dot. ochotniczych 
straŜy poŜarnych i funduszu ochrony środowiska . 

3. Zapoznanie się z informacją na temat ilości podmiotów gospodarczych z ostatnich 
trzech kwartałów i informacją dot. wpływów środków uzyskanych z podatków od 
osób fizycznych i spółek.  

 
 
Ad. pkt. 1. 
 
Wójt Gminy H. Gajda przedłoŜył Komisji pisemną informację  na temat pozyskiwania 
środków unijnych oraz promocji gminy, a takŜe informację w zakresie  zamierzeń gminy 
Pabianice dot. prowadzenia inwestycji przy udziale środków unijnych. 
 
Informacje na powyŜszy temat stanowią pisemne załączniki  do protokołu  o numerach  
 2 i 3 .  
Ponadto Wójt Gminy poinformował, Ŝe miasto Łódź wystąpiło do nas z prośbą  o 
przeprowadzenie zmian w planie  zagospodarowania przestrzennego gminy, która 
pozwoliłaby im na terenie Grupowej Oczyszczalni Ścieków  prowadzić  zakład  utylizacji 
odpadów,  my natomiast zaŜądaliśmy za takie przedsięwzięcie  pisemnego zobowiązania ze 
strony Łodzi , iŜ przez co najmniej 10 lat nie będą występować o zmianę granic w  obrębie 
Grupowej Oczyszczalni Ścieków . Nie mamy jednak do tej pory od Łodzi na ten temat Ŝadnej 
informacji.  
 
Wójt poinformował równieŜ , Ŝe prowadziliśmy rozmowy w naszej gminie z grupą 
inwestorów z Niemiec , którzy zainteresowani są budową zakładu utylizacji w Szynkielewie 
w strefie wysypiska śmieci. Są to grunty prywatne i to juŜ zainteresowani powinni  prowadzić 
rozmowy z właścicielami  w zakresie wykupu gruntów. 
 
Po wysłuchaniu informacji Wójta głos zabrał Przewodniczący Komisji wyraŜając 
zadowolenie z podjętych działań w zakresie pozyskiwania środków poprzez Regionalne 
Programy Operacyjne, ale podkreślił takŜe , Ŝe waŜnym byłoby podjęcie działań w zakresie 
pozyskiwania  środków z Programu Rozwoju Rolnictwa. 
DuŜy nacisk  połoŜony jest takŜe na  pozyskiwanie środków przez Stowarzyszenia i dobrze 
byłoby zabezpieczyć środki w budŜecie na powstające Stowarzyszenia , aŜeby mogły one 
zaistnieć.   
Przewodniczący Komisji zwrócił uwagę na to, Ŝe w informacji przedłoŜonej przez Wójta nie 
ma nic o promocji małych i średnich przedsiębiorstw. 
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Wójt odnosząc się do powyŜszego powiedział, Ŝe w planie zagospodarowania przestrzennego 
posiadamy na terenie  Porszewic  29 ha gruntów - pod usługi. Pojawił się takŜe inwestor w 
Hucie Janowskiej, który zainteresowany jest uruchomieniem fabryki mebli, w której 
zatrudnienie uzyskałoby 50 osób .  
 
Inspektor A. Dudziak poinformował  równieŜ , Ŝe jeŜeli chodzi o moŜliwości pozyskiwania 
środków z funduszy europejskich nasza gmina zaliczana jest do jednych z najbogatszych w 
województwie, co nie daje nam niestety pierwszeństwa do zaliczenia nas w pierwszej 
kolejności do ich pozyskiwania . Mamy duŜe dochody na 1 mieszkańca i niskie bezrobocie .  
KaŜdy złoŜony wniosek o środki finansowe unijne będzie poddawany ocenie punktowej.  
Z  rozeznania  wynika ,  Ŝe nasza gmina będzie otrzymywała bardzo niewielką ilość 
wymaganych punktów.  
Inspektor zasugerował, Ŝe Rada Gminy mogłaby podjąć działania,  występując na przykład do 
Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi o zmianę punktacji wniosków , głos Rady Gminy 
byłby moŜe bardziej skuteczny.   
 
Radna Z. Kasperska odniosła się do szkolenia jakie miało miejsce  w Gminnej Spółdzielni dla 
radnych, sołtysów i zainteresowanych osób na temat moŜliwości pozyskiwania środków 
unijnych. Powiedziała, Ŝe na pewno mimo trudności o jakich mówi inspektor A. Dudziak / 
dot. punktacji wniosków/  mimo  wszystko naleŜy  występować  o środki unijne i poparła 
sugestię dot. wystąpienia o  zmianę punktacji tych wniosków  
 
Przewodniczący Komisji P. Kociołek zaproponował, aby w miesiącu styczniu zorganizować 
posiedzenie Komisji  z udziałem posłów z naszego terenu, na którym Komisja opracowałaby 
pismo do Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi oraz Ministerstwa Rozwoju Regionalnego  
w sprawie zmiany punktacji wniosków o pozyskiwanie funduszy europejskich.  
 
Komisja wyraziła poparcie do powyŜszego.  
 
  
 
Ad. pkt. 2.  
 
Komisja przystąpiła do analizy projektu budŜetu na rok 2008 w szczególności działów dot. 
ochotniczych straŜy poŜarnych i funduszu ochrony środowiska . 
 
Inspektor A. Dudziak  przedłoŜył informacją na temat planowanych przychodów Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska na rok 2008 i planu wydatków Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska na rok 2008.  
Informacje pisemne na powyŜszy temat są załącznikami  do projektu budŜetu na rok 2008  
jako załączniki nr 9 i 10 , natomiast projekt budŜetu stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu o numerze 4.  
Ponadto inspektor A. Dudziak poinformował, Ŝe w roku 2008 będziemy musieli odprowadzić 
z budŜetu gminy   kwotę 800 tys. zł. Jest to nadwyŜka osiągniętego  dochodu  z tytułu 
Funduszu Ochrony Środowiska .  
 
Radna Z. Kasperska zwróciła się z pytaniem , czy  w budŜecie przewiduje się kwotę na  walkę 
ze szkodnikiem kasztanowca.  
W odpowiedzi  uzyskała  informację , Ŝe są to środki z działu pielęgnacja terenów zielonych. 
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Następnie Komisja przystąpiła do analizy działu dot. wydatków na bezpieczeństwo publiczne 
i ochotnicze straŜe poŜarne . 
 
Komisja nie wypracowała do tego działu  Ŝadnych wniosków ,  opiniując pozytywnie wydatki 
w dziale 754 bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpoŜarowa.  
 
Przewodniczący Komisji poparł  celowość zabezpieczenia środków  w budŜecie gminy w 
dziale ochrona środowiska z przeznaczeniem na zakup paszy dla zwierząt dziko Ŝyjących.   
 
Zwrócił uwagę  takŜe na zabezpieczenie środków z przeznaczeniem na umoŜliwienie startu 
dla ewentualnych stowarzyszeń z naszego terenu,  ich rejestracji w celu pozyskiwania przez 
nich środków z funduszów europejskich , a takŜe na konieczność  tworzenia  na naszym 
terenie zbiorników retencyjnych , poniewaŜ zauwaŜa się spadek poziomu wód .  
W przyszłym roku Komisja powinna zająć się tym tematem. 
 
Ad. pkt. 3.  
 
Komisja zapoznała  się z informacją na temat ilości podmiotów gospodarczych z ostatnich 
trzech kwartałów i informacją dot. wpływów środków uzyskanych z podatków od osób 
fizycznych i spółek.  
 
Informacje pisemne w tym temacie stanowią załączniki  nr 5 i 6 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. pkt. 4.  
 
Komisja dokonała analizy projektów uchwał na XVI sesję Rady Gminy Pabianice.  
 
Projekt uchwały Nr XVI/A/2007 w sprawie ustalenia „ Programu współpracy Gminy 
Pabianice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności poŜytku publicznego i wolontariacie na rok 2008 Komisja zaopiniowała 
bez uwag w głosowaniu jednomyślnie – zał. nr 7 do protokołu. 
 
Projekt uchwały Nr XVI/B/2007 w sprawie dokonania darowizny rzeczowej przygotowany w 
związku z pismem Komendy Powiatowej Policji w Pabianicach i wnioskiem z XV sesji Rady 
Gminy Pabianice  w sprawie wyposaŜenia biura funkcjonariuszy policji obsługujących gminę 
Pabianice w potrzebny im sprzęt / drukarka do komputera  , niszczarka do dokumentów oraz 
krzesła  obrotowe  / Komisja zaopiniował w głosowaniu bez uwag -  jednomyślnie.  
Projekt uchwały stanowi zał. nr 8 do protokołu.  
 
Projekt uchwały Nr XVI/C/2007 w sprawie przekazania przez Gminę na własność 
jednostkom ochotniczych straŜy poŜarnych nakładów inwestycyjnych poniesionych przez 
Gminę Pabianice.  
W wyjaśnieniu podaje się , Ŝe jest to projekt uchwały przygotowany w związku z  
przekazaniem przez Gminę  Pabianice na własność jednostkom OSP  nakładów 
inwestycyjnych poniesionych przez gminę w związku z modernizacją budynków OSP  oraz 
zakupionego wyposaŜenia. Proponuje się przekazanie na własność wartość poniesionych 
nakładów na budynki będące własnością OSP w celu zwiększenia ich wartości oraz  
przekazanie na własność wyposaŜenia – krzeseł , które znajdują się w budynkach OSP , a są 
na stanie gminy. Za powyŜsze wyposaŜenie odpowiadać będą prezesi i naczelnicy jednostek 
OSP. 
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Projekt uchwały Komisja zaopiniowała bez uwag w głosowaniu – jednomyślnie i stanowi on 
zał. nr 9 do protokołu. 
 
Ostatnim projektem uchwały przygotowanym na XVI sesję Rady Gminy był projekt uchwały 
Nr XVI/D/ 2007 w sprawie  zmian w budŜecie gminy Pabianice .  
W wyjaśnieniu podaje się , Ŝe dotyczy on włączenia do budŜetu na 2007 r. dotacji z 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w kwocie 27.824 zł. 
Proponuje się skorygować / zmniejszyć  wpływy/ dochody w podatku od nieruchomości od 
osób prawnych, od osób fizycznych o kwotę 11.824 zł., oraz zwiększenie planu wydatków w 
dz. 600 – transport i łączność , rozdz. – 60004 – lokalny transport zbiorowy , § 4300 – zakup 
usług pozostałych – 16 000 zł. PowyŜsza kwota zabezpieczy ewentualne zobowiązania jakie 
mogą powstać w wyniku faktury za usługi transportowe w miesiącu grudniu.  
Projekt uchwały Komisja zaopiniowała w głosowaniu jednomyślnie i stanowi on załącznik nr 
10 do protokołu Komisji.  
 
Następnie Przewodniczący  Komisji P. Kociołek odczytał protokół nr 8 z posiedzenia Komisji 
Ochrony Środowiska z dnia 20 listopada 2007 r.   
 
Protokół został  przyjęty  bez uwag  w głosowaniu -  jednomyślnie.  
 
Komisja wypracowała następujące wnioski: 
 
 

1. Komisja zwraca się z wnioskiem   o udzielenie jej odpowiedzi na wnioski z 
poprzednich posiedzeń . 

2. Komisja postawiła wniosek  o odbycie posiedzenia Komisji w dniu 17 stycznia 2008 r, 
o godz. 10,30 ,  na którym podejmie ponownie temat dot. ochotniczych straŜy 
poŜarnych / uporządkowanie rozliczeń OSP/ .  

Zwraca się z prośbą do Przewodniczącego Rady o zaproszenie na to posiedzenie 
przedstawicieli Zarządu Gminnego OSP.  
 
Komisja postanowiła takŜe odbyć  posiedzenie dnia 23 stycznia 2007 r. o godz. 10,30 , na 
którym opracuje pismo do Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi oraz Ministerstwa 
Rozwoju Regionalnego w sprawie zmiany punktacji wniosków o pozyskiwanie funduszy 
europejskich. 
Komisja zwraca się z prośbą do Przewodniczącego Rady o zaproszenie na to posiedzenie 
posłów z okręgu nr 11 oraz przedstawiciela z  Urzędu Marszałkowskiego, w którego 
kompetencji leŜy zagadnienie dot. pozyskiwania środków unijnych. 
 
Na tym posiedzenie zakończono.  
 
 
        
 
 
Protokołowała:     Przewodniczący Komisji  
       Ochrony Środowiska i Rozwoju  
 
Urszula Czerwonka      Piotr Kociołek  
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